
    
    
 
 
   
 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr XIX/04 

 
 

 

sesji Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu  3 czerwca 2004  roku w sali konferencyjnej  Urzędu Miasta  - w zamku    

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miasta. 

 
 

        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1340 . 

 
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  21  radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Ryszard DUCHNA                                   - Burmistrz Miasta  

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                            - Z-ca Burmistrza  

Pani Teresa NOWAKOWSKA                       - Z-ca Burmistrza  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - Sekretarz Miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA   - Skarbnik Miasta   

Pani Monika SKRZYPEK                               - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                 - Naczelnik Wydziału GK 

Pan Andrzej WITKOWSKI                            - Komendant Straży Miejskiej  

Pan   Jerzy GIEZEK                                        - Komendant Powiatowy Policji  

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                 - Radny powiatu działdowskiego   

Przewodniczący zarządów osiedli      –   zgodnie z załączoną listą obecności 

Kilku mieszkańców miasta  
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Przebieg sesji 

 
Pkt 1 

         
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz   stwierdziła prawomocność obrad.  

                                                                                                           

 

Pkt 2 

        

        Nie zgłoszono zmian do porządku dziennego sesji i Rada przystąpiła do jego realizacji, 

w następującym brzmieniu :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokółu poprzedniego posiedzenia.  

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych i 

stowarzyszenia gmin.  

7. Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje radnych i zapytania.  

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu zarządu 

nieruchomościami przeznaczonymi na cele społeczno-turystyczne.  

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w aport zabudowanej nieruchomości  

położonej przy ul. Jagiełły 15 w Działdowie.   

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przystąpienia do opracowania Planu 

Rozwoju Lokalnego Miasta Działdowo na lata 2004-2008. 

 
12. Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienia do opracowania 

Lokalnego Programu Rewitalizacji  Obszarów Miejskich Miasta Działdowo na lata 

2004-2008. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania środków 

Ministerstwa Edukacji Narodowej i Sportu w formie weksla „in blanco”.   

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia środka specjalnego.  

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego.  

 
16. Odpowiedzi na zapytania. 

 
17. Wolne wnioski i informacje. 

 

 

Ad pkt 3 

 

        Jednogłośnie, tj. 21 głosami „za” Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji.  

 

 
Ad pkt 4 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie 

międzysesyjnym: 

- pełniła cotygodniowe dyżury, 

- otrzymała propozycję od pana Edwarda Skłodowskiego dotyczącą włączenia się do 

organizacji uroczystej sesji historycznej, planowanej na miesiąc wrzesień. Sesja ta 

będzie kontynuacją przypomnienia dziejów Działdowszczyzny. Został już 

opracowany wstępny projekt tego posiedzenia,  m.in. nawiązywane są kontakty z 

ludźmi, którzy w okresie wojny żyli w Działdowie lub w okolicach miasta,   

- otrzymała pismo od mieszkanki budynku przy ul. Słonecznej, która prosi o 

interwencję w sprawie remontu budynku, w którym zamieszkuje – przekazując -  że 

po otrzymaniu wyjaśnień w tej sprawie od burmistrza Błażejczyka – tematem tym 

zajmie się stosowana Komisja Rady.    

 

 
 

Ad pkt 5 

 

        Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta przedstawił sprawozdanie ze swojej 

działalności,   uwzględniające     wykonanie    uchwał    Rady   Miasta    w    okresie   między    
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sesjami, tj.  od   29 kwietnia 2004 r. do 2 czerwca 2004 r.  (stanowi ono załącznik do 

protokółu).  

Ponadto burmistrz poinformował, że starostwo zwróciło się o przygotowanie oferty 

inwestycyjnej na obszar 30 hektarów. Ponieważ jednak miasto nie posiada w jednym rejonie 

gruntu o takiej powierzchni pod przemysł – dlatego sporządzili taką ofertę wspólnie z wójtem 

Gminy Działdowo i złożyli ją do starostwa celem przekazania do Państwowej Agencji 

Inwestycji Zagranicznych. 

Poza tym przekazał, że dokonano wstępnych uzgodnień z Agencją Nieruchomości Rolnych w 

sprawie podziału dróg, leżących na ich terenie w okolicach Kolgartowa.  

 

 
Ad pkt 6 

 
        Pani Teresa NOWAKOWSKA – Zastępca Burmistrza złożyła sprawozdanie ze 

Zgromadzenia Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich , odbytego w dniach 25 i 26 maja br. 

w Krutyniu gm. Piecki , na którym m.in. :  

- wysłuchano informacji na temat pozyskiwania środków z funduszy strukturalnych 

oraz programów wspólnotowych, 

- omówiono rozstrzygnięcia dotyczące finansowania inwestycji z programu SAPARD, 

- podjęto uchwałę w sprawie zmian w budżecie Związku na rok 2004,  

- omówiono poprawki do ustawy z dnia 12 grudnia 1997 roku o dodatkowym 

wynagrodzeniu rocznym dla pracowników jednostek sfery budżetowej, 

- przygotowano wystąpienie o subwencje dla uczniów „zerówek”, 

- zaproponowano, aby jeszcze w tym roku kolejne Zgromadzenie Związku odbyło się w 

Działdowie.  

  

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym : 

 

Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że w dniu 1 czerwca br. Komisja : 

- po wysłuchaniu – przyjęła informację z działalności Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego 

Sp. z o.o. za okres od września 2003 do kwietnia 2004 roku oraz zapoznana została z 

wnioskami spółki dotyczącymi jej rozwoju, 
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- wysłuchała raportu z przeprowadzonych kontroli nielegalnych podłączeń odpływów 

ścieków w mieście w kontekście ubiegłorocznych podtopień ulic i piwnic, a także 

informacji na temat przestrzegania przepisów z zakresu ochrony środowiska   przez 

mieszkańców i zakłady pracy. Jednocześnie  Komisja zapoznała się z trybem 

postępowania służb miejskich, które systematycznie kontrolują nielegalne podłączenia 

i wyciągają konsekwencje, zgodnie  z obowiązującym prawem, 

- zajęła stanowisko w sprawie przeniesienia własności gruntów będących w 

użytkowaniu Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Własnościowej w Działdowie, 

- pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta  w sprawach: 

1) bonifikaty od opłat rocznych z tytułu zarządu nieruchomościami przeznaczonymi 

na cele sportowo-turystyczne –proponując tę bonifikatę w wysokości 95%,  

2) przekazania w aport zabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Jagiełły 15 w 

Działdowie,  

3) wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania Planu Rozwoju Lokalnego 

Miasta Działdowo na lata 2004-2008, 

4) wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Obszarów Miejskich Miasta Działdowo na lata 2004-2008,  

 

Pan Henryk JABŁOŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała.  

 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego  przekazała, że w dniu 2 czerwca  Komisja : 

- analizowała działalność Komendy Powiatowej Policji i Straży Miejskiej w zakresie 

porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli,  

- analizowała stan przygotowań do wypoczynku letniego dzieci i młodzieży,  

- zaopiniowała dwa wnioski dotyczące : przebudowy parkingu zlokalizowanego przy 

Zespole Praktyk Lekarskich w ul. Norwida oraz wyznaczenia i oznakowania przejścia 

dla pieszych przy ul. Nidzickiej,  

- zapoznała się z opinią Zarządu Osiedla Nr 10 dotyczącą m.in. stanu porządku i 

bezpieczeństwa na tym osiedlu – postanawiając o przekazaniu spraw ujętych w tej 

opinii Komendzie Powiatowej Policji i Straży Miejskiej. 
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Pan Stanisław STEFANINA – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że na posiedzeniu w dniu 2 czerwca Komisja:  

- omówiła wynik finansowy za rok 2003 Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego i 

Działdowskiej Agencji Rozwoju,  

- pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta w sprawach : 

1) zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania środków Ministerstwa Edukacji i 

Sportu w formie weksla „in blanco”, 

2) utworzenia środka specjalnego, 

3) pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego,  

4) zmian w budżecie miasta na rok 2004.  

  

Pan Roman KARPIŃSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że w 

okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała, natomiast pracowały dwa powołane przez 

nią zespoły do  przeprowadzenia kontroli dotyczących : przebiegu realizacji inwestycji – hala 

sportowa i działań burmistrza w zakresie kształtowania składu osobowego rad nadzorczych 

spółek samorządowych.  

Ponadto przekazał, że w okresie międzysesyjnym radni zwracali się do niego z pytaniem – 

czy otrzymał odpowiedź na zapytania skierowane do burmistrza, dotyczące sytuacji w 

PGKiM  Sp. z o.o. , opisanej   w  piśmie  skierowanym  m.in. do Komisji  –  przekazując,  że 

„ teraz” otrzymał odpowiedź, ale Komisja nie zdążyła się jeszcze z nią  zapoznać.   

  

 
Ad pkt 8 

 
        Interpelacje radnych i zapytania : 

 

Radny pan Józef SPYCHALSKI – poruszył dwie sprawy, z którymi zwrócili się do niego 

mieszkańcy miasta, i tak :  

1) właściciele pawilonów handlowych przy bazarze domagają się stworzenia im 

możliwości dojazdu  do pawilonów od strony bazaru. Obecnie są tam pasy 

pomalowane na biało, jest to więc jednoznaczny zakaz stosowany w ruchu drogowym. 

Posiłkują się oni dokumentem ze spotkania , na którym przyjęto dwa wnioski do 

realizacji:  jeden  dotyczący wycięcia drzew i drugi – urządzenia ciągu pieszo-

jezdnego. Jeżeli natomiast  nie można  tego zrealizować – mówił pan Spychalski – to 
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powołując się na stosowne przepisy, należy dać im odpowiedź, żeby ci ludzie po 

prostu wiedzieli na czym stoją.  

2) przekazał prośbę o podjęcie przez władze miasta współpracy z powiatem, a nawet 

częściowy udział miasta w położeniu 200 metrów chodnika w ulicy Leśnej. Jadąc tą 

ulicą od strony  Malinowa, przy tablicy miejscowości, po lewej stronie kończy się 

chodnik, tak więc uczniowie z Działdowa dochodzący do szkoły idą ulicą,  co stwarza 

duże niebezpieczeństwo, zresztą uczniowie wiele już razy spotykali się z sytuacją 

tragiczną – mówił pan Spychalski . 

 

Radny pan Antoni KOŹMIŃSKI – zwrócił się o rozważenie umożliwienia radnym w 

dniach sesji Rady parkowania samochodów na dziedzińcu zamkowym. A propozycję tę 

uzasadniał tym, że na parkingu przy zamku jest ciasno,  że radni zajmują miejsca stałym 

użytkownikom tego parkingu, tak więc zdaniem radnego Koźmińskiego przyjęcie tej 

propozycji ułatwiłoby sytuację w  te dni.  

 

 
Ad pkt 9 

 

        20 głosami  „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XIX/174/04 

 
którą ustaliła bonifikatę w wysokości do 95% od opłat rocznych z tytułu zarządu 

nieruchomościami  przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Działdowie, przeznaczonymi 

na cele sportowo- turystyczne. 

 

 

Ad pkt 10 

 

        W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przekazania w aport do majątku 

Działdowskiej Agencji Rozwoju S.A. w Działdowie zabudowanej nieruchomości, położonej 

przy ul. Wł. Jagiełły 15 w Działdowie : 

 

Pan Zenon SZACHERSKI – Prezes DAR S.A. zwrócił uwagę na kilka aspektów 

związanych z  faktem ewentualnego przejęcia w aport tej nieruchomości. Siedziba 

Warmińsko-Mazurskiego Regionalnego Funduszu Poręczeń Kredytowych mieści się w 

jednostce DAR- mówił prezes. A ponieważ istnieją realne przesłanki, że fundusz ten będzie 
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poszerzał swoje działanie w sensie terytorialnym jak i w wymiarze kadrowym , to z góry 

można założyć, że trudno nam będzie pomieścić w obecnej siedzibie dwie jednostki, tj.  naszą 

i fundusz. Gdybyście więc państwo zaakceptowali  projekt uchwały i przekazali nam ten 

obiekt , to istnieje niemalże pewność, że znajdą w nim siedzibę obie te jednostki. 

Obiekt, który mamy przejąć – kontynuował pan Szacherski – wymaga kapitalnego remontu.  

Z tego co wie,  będą problemy z pozyskaniem środków unijnych  przez samorząd na tego typu 

obiekty. Natomiast mogą być one łatwiejsze do pozyskania przez takie organizacje jak ich.  

Kolejnym argumentem, który przedstawił – jest to, że DAR jest i tak prawie własnością  

miasta, bo posiada ono 60% jego akcji, tak więc  zmienilibyście państwo tylko użytkownika 

tego obiektu – pozostając niejako nadal jego właścicielem – mówił. Również przekazując ten 

obiekt w aport zwiększacie swój udział w naszej jednostce – obejmując w zamian za 

wniesiony obiekt dodatkowe akcje, a więc w jeszcze większym stopniu  miasto staje się przez 

to właścicielem DAR-u.   

Myślę, że z naszej strony jest dobra wola i możliwość jaką chcemy państwu przedstawić 

zagospodarowania tego obiektu na cele ogólno użyteczne.  Jeżeli więc zdecydujecie państwo 

o przekazaniu nam tego obiektu, to my ze swej strony deklarujemy możliwość jego 

zagospodarowania – przekazał.   

 

Radny pan Wiesław NOWICKI – zapytał prezesa czy z chwilą otrzymania tego obiektu w 

aport –  DAR zamierza nadal prowadzić działalność w obecnie posiadanym budynku? A 

jeżeli nie, to co zamierzają z tym budynkiem zrobić?  

 
a 

 
Pan SZACHERSKI – przekazał, że na dzień dzisiejszy trudno jest mu udzielić 

jednoznacznej odpowiedzi, ponieważ nie jest w stanie przewidzieć dokładnych zapisów 

dokumentów związanych z funduszami strukturalnymi. Jednak w ogólnym zarysie może 

powiedzieć, że na dzień dzisiejszy nie będą pozbywać się żadnego z obiektów , tym bardziej, 

że budynek przy ul. Jagiełły 15 wymaga kapitalnego remontu, co spowoduje, że upłyną co 

najmniej 2 lata zanim będzie można mówić o użytkowaniem  obydwu obiektów   bądź nie.  

Nie wykluczam również – mówił dalej – że na któryś z obiektów będzie można pozyskać 

środki na uruchomienie innych rodzajów działalności użytecznej dla mieszkańców miasta. 

 
natomiast 
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Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta uzupełniając wypowiedź prezesa dodał, że 

pozyskanie środków z Unii Europejskiej warunkowane jest między innymi – wypisem z 

księgi wieczystej mówiącym o tym – kto jest właścicielem obiektu. Tak więc bez tego aktu 

woli ze strony Rady nie ma szans na to, aby obiekt ten został kiedykolwiek wprowadzony w 

jakiś program.  

 

        Po czym Rada podjętą 19 głosami „za” , przy 1 „wstrzymującym się”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr  XIX/175/04 

 
wyraziła zgodę na przekazanie w aport  do majątku Działdowskiej Agencji Rozwoju S.A. 

zabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Wł. Jagiełły 15 w Działdowie.  

 

 

 
Ad pkt 11 

 

        Rada 20 głosami „za”, tj. jednogłośnie podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XIX/176/04 

 
która wyraziła zgodę na przystąpienie do opracowania Planu Rozwoju Lokalnego Miasta 

Działdowo na lata 2004-2008.   

 

 

 
Ad pkt 12 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIX/177/04 

 
Rada wyraziła zgodę na przystąpienie do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Obszarów Miejskich Miasta Działdowo na lata 2004-2008. 
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Ad pkt 13 

 

        Rada jednogłośnie, tj. 20 głosami „za” podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XIX/178/04 

 
w sprawie zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania środków Ministerstwa Edukacji 

Narodowej i Sportu w formie weksla „in blanco”, przyznanych miastu na dofinansowanie 

przedsięwzięcia „Budowa hali sportowej wraz z zapleczem przy Gimnazjum Nr 2 w 

Działdowie”. 

 

 

Ad pkt 14 

 

        Podjętą 21 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIX/179/04 

 
Rada utworzyła środek specjalny o nazwie „drogi publiczne”.  

 

 
Ad pkt 15 

 

        21 głosami „za”, tj. jednogłośnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XIX/180/04 

 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego w kwocie 30.000 zł na 

realizację zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej. 

 
 

Ad pkt 16 

 

        Podjętą 21 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIX/181/04 

Rada wprowadziła zmiany do tegorocznego budżetu miasta.  
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Ad pkt 17 

 

        Realizując zapisy budżetu miasta na rok 2004, w którym zaplanowane zostały środki 

finansowe na regulację płac pracowników Urzędu Miasta, w  tym Burmistrza, o 

średnioroczny wskaźnik wzrostu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej w wysokości 

103%  - Rada podjętą jednogłośnie, tj. 21 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIX/182/04 

 
dokonała regulacji wynagrodzenia Burmistrza Miasta o powyższy wskaźnik wzrostu 

wynagrodzeń, ustalając je na kwotę 6.467 zł, w tym : 4.010 zł – wynagrodzenie zasadnicze, 

1.655 zł – dodatek funkcyjny i 802 zł – dodatek za wieloletnią pracę.  

 

 
Ad pkt 18 

 

        Odpowiedzi na zapytania : 

 

Pan Jerzy GIEZEK – Komendant Powiatowy Policji odpowiedział na zapytanie radnego 

Orzechowskiego z poprzedniej sesji, dotyczące legalności działania na naszym terenie firmy 

„FAMILY FROST” – przekazując - że  na dzień dzisiejszy firma ta posiada zezwolenia 

dyrektora generalnego dróg, na prowadzenie handlu liniowego  na terenie całego kraju. 

Jednak cały problem polega na tym – mówił – że  do chwili obecnej nie zostało 

spenalizowane co to jest handel liniowy.  

W jednym z miast na terenie Małopolski toczy się już spór sądowy między samorządem a 

FAMILY FROST , tak więc miejmy nadzieję, że zostanie to rozstrzygnięte i  będzie definicja 

handlu liniowego. 

Natomiast jeżeli chodzi o zakłócanie ciszy poprzez włączanie melodyjki, to używanie jej nie 

jest tożsame z używaniem sygnału drogowego tzw. klaksonu, tak więc nie spełnia to wymogu 

naruszenia przepisu z kodeksu ruchu drogowego. Używanie tej melodyjki dozwolone jest w 

godz. od 600 do 2200 , a FAMILY FROST posiada badania, z których wnika, że jeśli chodzi o 

głośność, to melodyjka ta spełnia polskie normy, to znaczy nie przekracza dopuszczalnych 

norm hałasu.   
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Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odpowiadając na dzisiejsze zapytania, przekazał 

że :  

- jeżeli chodzi o  dojazd do pawilonów przy targowisku, to  na dzień dzisiejszy nie 

udzieli odpowiedzi w sensie rozwiązania tego problemu. Natomiast poinformował, że  

pawilony te budowane były bez dojazdu do drogi publicznej. Dojazd znajduje się z 

tyłu. Właściciele zabudowali tarasami tę część, którą można było użytkować. Przy 

rozmowach z DAR-em  zabezpieczyliśmy teren żeby mogli tam dojechać, ale to już 

nie chodzi o to, że ma być sam dojazd, właściciele sklepów  chcą tam  bowiem 

parkować swoje samochody lub wynajmować tym, którzy handlują – na co na pewno 

nie będzie zgody. Jeżeli miałby być jedynie dojazd w celach zaopatrzenia, to zgadzam 

się z tym i takie rozwiązania będą możliwe po rozwiązaniu problemu bazaru. Nie 

można natomiast cofnąć się w czasie i zmienić warunków, na jakich budowano te 

pawilony – kontynuował burmistrz . Tylko jeden z tych budynków ma przejazd. A 

każdy z nich  ma z tyłu  prywatną działkę, przez którą inni nie mogą przejechać, gdyż 

nie mają ustalonej służebności, aby więc to rozwiązać muszą występować do sądu 

jeden w stosunku do drugiego. Taki ewenement po prostu powstał, a rozwiązanie 

będzie możliwe dopiero w przyszłości, po przeniesieniu targowiska.  

 
- co do ułożenia chodnika w części ulicy Leśnej stwierdził, że nie jesteśmy zarządca tej 

drogi, ale wystąpimy do powiatu o podjęcie działań. Przy czym Burmistrz nie widział 

przeszkód we wspólnej realizacji tego zadania - o ile oczywiście Rada wyrazi na to 

zgodę. Jednocześnie przekazał, że na wykonanie tego chodnika musi być sporządzona 

dokumentacja i  zapewnił, że zrobione zostanie, to co należy, aby zadanie to znalazło 

się  w przyszłorocznym budżecie, 

 
- sprawa parkowania samochodów przez radnych w dniach sesji zostanie przemyślana. 

Można by to zrobić w ten sposób – przekazał - że część urzędników wprowadzi swoje 

samochody na dziedziniec zamkowy, przez co na parkingu będzie więcej miejsca. 

Jednak pozostawione dla radnych wolne miejsca na parkingu mogą zająć  inne osoby, 

tak więc chyba bardziej właściwym będzie to, aby radni mogli wjechać na teren 

zamku –  ostatecznie Burmistrz nie powiedział jakie rozwiązanie zostanie przyjęte, 

kończąc wypowiedź w tej sprawie  w ten sposób, że  postarają się w jakiś sposób 

rozwiązać ten problem.  
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a 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta  zwróciła się o potwierdzenie, 

że jeśli radny przyjedzie na sesję i nie zastanie wolnego miejsca na parkingu, to ma 

zezwolenie na zaparkowanie samochodu na dziedzińcu zamkowym.  

 
natomiast  

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta zwrócił uwagę na początkową 

wypowiedź Burmistrza dotycząca tego, aby w dniach sesji na dziedzińcu zamkowym stały 

samochody pracowników. Twierdził bowiem, że lepiej będzie gdy samochody będą tam 

zaparkowane na stałe, niżby systematycznie ktoś wjeżdżał i wyjeżdżał z dziedzica. Dopóki 

nie ma jeszcze urządzonego ciągu pieszego całą drogą prowadzącą na dziedziniec chodzą 

ludzie – mówił Sekretarz – tak więc bliżej nieokreślona liczba wjeżdżających i 

wyjeżdżających samochodów bardzo utrudniłaby  ruch pieszy na zamek.  

Ponadto istnieją też pewne ograniczenia konstrukcyjne pod dziedzińcem – kontynuował – bo 

sześć metrów od frontu tego budynku znajdują się pomieszczenia piwniczne i ilość 

przejeżdżających samochodów może również powodować pewne utrudnienia i mankamenty. 

Także prośba pana radnego jest w jakiś sposób sensowna, ale takie są możliwości 

organizacyjne czy techniczne i raczej lepszym pomysłem jest postawienie  na dziedzińcu 

samochodów na stałe niż systematyczny ruch tam i z powrotem.  

 

 

Ad pkt 19 

 

        Wolne wnioski i informacje : 

 

Pan Jan SIERAWSKI – mieszkaniec Działdowa przedstawił kilka spraw, które – jak 

przekazał – bulwersują mieszkańców ulicy Wolności, i tak :  

 
1) coraz bardziej bulwersuje ich  wiadomość „pantoflowa” o tym, że rozważana jest , 

nawet wśród radnych, możliwość przewrócenia ruchu dwukierunkowego  w tej ulicy. 

Przekazując między innymi, że powodem wprowadzenia ruchu jednokierunkowego w 

tej wąskiej  ulicy były wypadki drogowe, w których były ofiary śmiertelne – 

poinformował - że wszyscy mieszkańcy  ulicy Wolności są zdecydowani 

przeciwstawić się tego typu staraniom,  
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2) ulica Wolności sąsiaduje z zamkiem, tak więc to nie tylko otoczenie zamku przynosi 

chwałę lub odwrotność wam wszystkim – powiedział - ale również  i czystość tej 

ulicy, a po sesji każdy może zobaczyć jak wygląda kanał, dodając że wymaga on 

stałego czyszczenia i koszenia jego poboczy, 

 
3) prawo przejazdu tą ulicą mają pojazdy do 1,5 tony, a przejeżdżają nią samochody 

powyżej 3,5 tony, co powoduje, że wibracja w tej ulicy jest taka, iż niedługo 

mieszkańcy będą zwracać się z pretensjami, że pękają im budynki jak również będą  

występować o odszkodowania. Tak więc zastanówcie się i podejmijcie szybką decyzję 

– powiedział, 

 
4) podziękował Radzie za troskę o czystość miasta, przy czym miał pewne ale – 

mianowicie  prosił o zwrócenie uwagi na to, że od 3 lat w ulicy, która biegnie w górę 

od stacji benzynowej po skosie do ulicy Leśnej – młodzież wracająca z lokali 

rozrywkowych wywraca pojemniki ze śmieciami, jak również obrywa te pojemniki, 

na co nikt od tylu lat nie reaguje, 

 
5) ostatnią sprawę pan Sierawski nazwał najważniejszą, a dotyczyła ona  dilera  z ulicy 

Kościuszki, sprzedającego narkotyki. Panowie radni, a szczególnie panie komendancie 

jak długo będziecie to tolerowali – pytał – udajecie, że nic nie wiecie co tam się 

dzieje, a młodzież i dzieci są narkotyzowane.  Człowiek ten robi interesy. Kupuje nie 

wiadomo już która kamienicę, a nigdzie nie pracuje. Czy wszyscy odpowiedzialni za 

to będą udawać, że tego nie widzą? Czy  też spowodujecie wreszcie, żeby ten ktoś 

został pociągnięty do odpowiedzialności ?  Gdy o sprawie informowana jest policja, to 

stawia warunek , aby dać im świadka, a przecież to policja powinna mieć sposoby i 

środki , aby tak go obstawić, żeby wpadł przy pierwszym ruchu który zrobi, a nie 

żądać żebyśmy my mieszkańcy przychodzili i przedstawiali fakty.   

 

Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odnosząc się do części spraw poruszonych przez 

pana Sierawskiego, przekazał że :  

- informacje o rozważaniach na temat wprowadzenia dwukierunkowego ruchu 

drogowego w ulicy Wolności,  są  nieprawdziwe. Nikt bowiem nie zajmował się tą 

sprawą. 

- jeżeli chodzi o rów, to  jest on własnością Skarbu Państwa , a zarządza nim Zarząd 

Melioracji Wodnych i to on ma go utrzymywać w należytym stanie.  Miasto natomiast 

partycypuje   w kosztach jego utrzymania, w wielkości zapisanej w zawartym 

porozumieniu. My nie możemy wyręczać pewnych służb z ich obowiązków, bo nie 
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mamy do tego prawa. Możemy natomiast i to zrobimy – zwrócić się do nich , aby 

wykonywali  to jak należy. A dalej burmistrz przekazał, że decydujące znaczenie ma 

rów , który płynie przez park i tam wszystkie prace zostaną zrobione przez miasto, jest 

to bowiem rów miejski, 

- co do wyglądu ulicy Wolności, to w dniu dzisiejszym podjęta została decyzja o 

opracowaniu Programu Rewitalizacji i uważam – mówił burmistrz – że ta ulica winna 

być w nim ujęta. Jest to bowiem część miasta, która przetrwała najdłużej bez zmian. 

Nadto  poinformował, że są już podejmowane działania  dotyczące przywrócenia 

innego wyglądu budynkowi ADM, gdyż jest to blok wstawiony w zabytkowy teren i 

to samo dotyczy młyna.  Prowadzone już  były rozmowy z konserwatorem w kwestii 

przywrócenia tej ulicy do odpowiedniego stanu, który   wyraził wstępną opinię co do 

możliwości działania w tym zakresie.  

 

Pan Jerzy GIEZEK – Komendant Powiatowy Policji odpowiadając na kolejne sprawy 

przekazane przez pana Sierawskiego, wyjaśniał że :   

- jeżeli chodzi o wywracanie koszy, to jest to efekt m.in. zachowania chuligańskiego, 

jakie towarzyszy wędrówce młodzieży z lokali, a szczególnie z lokalu „Domino”. 

Nigdy nie pogodzę się ze stwierdzenie, że policja nic nie robi w tym zakresie – 

powiedział komendant – bo robimy  dużo, a czy to wystarczy ? Okazuje się, że nie. W 

okresie gdy wystawione są zwiększone służby, które wszyscy widzą, to młodzież 

zachowuje się tak, jak się zachowuje. Natomiast jest jeszcze inny problem, 

mianowicie wszelkie tego typu zachowania podlegają pod stosowne artykuły. Tak 

więc  w przypadku ustalenia sprawcy zostaje skierowany odpowiedni wniosek do sądu 

grodzkiego. I mogę przykładowo podać – kontynuował – że spotykamy się z takimi 

rozstrzygnięciami, iż taką osobę uznaje się za winną i odstępuję od wymierzenia kary. 

Pytam więc – czy jest to asumpt   wychowawczy czy nie ? Ale ja nie odpowiadam za 

politykę państwa w zakresie stosowania represji. Dalej komendant wyjaśniał, że nie do 

końca jest tak, iż wszystkie kosze wywraca młodzież, spory bowiem udział mają w 

tym psy i wrony, które tworzą wokół koszy totalny bałagan. Ponadto przyjrzyjcie się 

państwo, szczególnie w poniedziałek, co się znajduje przy tych koszach i w koszach. 

Otóż są tam pełne reklamówki  wszystkiego co wyrzuca się z domów – i ten fakt 

pozostawiam bez komentarza – powiedział,  

- natomiast  odnośnie dilera narkotyków z ulicy Kościuszki  komendant przekazał, że 

nie przypomina sobie żadnego dilera z tej ulicy i zaprosił pana Sierawskiego do siebie, 

gdzie jak powiedział bardziej szczegółowo porozmawiają na ten temat , oczywiście 

niejawnie. Nie żądam – powiedział – aby występował pan w charakterze świadka. 
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Posiadamy bowiem siły, środki i narzędzia, by tego rodzaju działalność ukrócić i 

wcale nienajgorzej sobie z tym radzimy. 

 

Radny pan Antoni KOŹMIŃSKI – powiedział, że sytuacja, o której w tej chwili jest mowa 

bulwersuje wszystkich mieszkańców. Rozmawiali na ten temat z dzielnicowym, który apeluje 

do mieszkańców żeby zgłaszali fakty wandalizmu, wykroczeń itd.. Ale żyjemy w takich, a nie 

innych warunkach i niestety musimy tolerować wybryki agresywnej młodzieży , dlatego że 

my, dorośli nie jesteśmy w stanie poradzić sobie z tą agresją – uznał.   

Bardzo chętnie widząc przypadki wykroczeń czy aktów wandalizmu, których świadkami 

jesteśmy codziennie – będziemy informować o nich policję , ale niestety każdy taki telefon 

musi być poprzedzony przedstawieniem się. A ludzie, szczególnie starsi boją się 

przedstawiać, ponieważ nie chcą potem występować w roli świadków i uczestniczyć w 

dochodzeniu i karaniu tych młodych ludzi. Dlatego mój postulat byłby taki – przekazał – aby 

umożliwiono składanie powiadomień o aktach wandalizmu anonimowo, bo ludzie po prostu 

boją się firmować swoim nazwiskiem podawanie takich informacji, gdyż   może  się to dla 

nich źle skończyć.  

 
a 

 
Pan GIEZEK – Komendant Policji przekazał, że podpisałby się pod wszystkim, o czym 

mówił radny pan Koźmiński odnośnie zgłoszeń anonimowych , ale jak każda strona medalu, 

to też ma swoje drugie dno, kto wie czy nie większe od problemu tu poruszanego. Otóż skalę 

zjawiska zgłoszeń anonimowych, to tylko my jesteśmy w stanie oszacować  i te, które są 

nagrane mogę w razie czego wybranym osobom pozwolić odsłuchać. Ile my sił i środków 

tracimy na bezpodstawne wezwania, na czyjeś żarty i to wbrew pozorom nie robi tego 

młodzież, ale starsze osoby. Często jest tak, że kot przebiegnie  przez  ich posesję  i już jest 

telefon do nas, że ktoś chodzi po ich posesji. Szanowni państwo – trochę odpowiedzialności – 

kontynuował komendant – bo w tym momencie ktoś naprawdę może potrzebować pomocy, a 

patrol się tam nie uda, gdyż zajmował się będzie tylko tego typu sprawami. Pan radny 

poruszył ponownie problem dewastacji koszy, proponując żeby zgłaszać to anonimowo, bo 

boimy się występować przed sądem itd. Natomiast nawet jeśli po wywróceniu koszy skieruję 

tam patrol , który 20 metrów dalej złapie tych młodzieńców, to oni mówią, że tego nie zrobili, 

że w momencie gdy przechodzili – kosze były już wywrócenie – to jak ten patrol ma im 

udowodnić winę? Nie ma innych narzędzi, nie oszukujmy się – trochę obywatelskiego 

obowiązku – mówił komendant. A dalej przekazał, iż zauważa, że popadamy w drugą      

skrajność, mianowicie – wszyscy raptem się boimy. A w jego odczuciu i przekonaniu 
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Działdowo nie należy do miast niebezpiecznych, ale nie ulega wątpliwości, że bez udziału 

społeczności, bez prawdziwych sygnałów – nie poradzą sobie. 

 

Radny pan Bogdan KASZUBSKI – zwracając się do komendanta powiedział , że też 

pracował kilka lat w wydziale kryminalnym i uważa, że informacje, o których mówił radny 

Koźmiński, podawane anonimowo, też z pewnością odniosą skutek. Można je bowiem 

rozważyć w działaniach operacyjnych, bo jeśli informacje będą zbieżne, to przecież  można 

podziałać operacyjnie i pewne kwestie ustalić. Uważam więc – przekazał pan Kaszubski – że 

jeśli są osoby, które faktycznie się boją, to nie należy ich zmuszać do przekazywania nawet i 

anonimowo takich informacji, które na pewno się przydadzą policji.  

 

Pan Ryszard DUCHNA – wypowiadając się w tej sprawie zwracał uwagę na to, że  

obawiając się skutków i nie zgłaszając aktów wandalizmu czy innych wykroczeń -  po prostu 

tolerujemy je – godząc się na to, aby miały one miejsce.  

 

Pani Teresa NOWAKOWSKA – Zastępca Burmistrza zaprosiła wszystkich uczestników 

sesji na VII edycję Festynu „Wstąp po Zdrowie”, podając przy tym szczegółowy program tej 

imprezy.  

  

  
        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła XIX sesję Rady 

Miasta Działdowo.  
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